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Ministrze Jurgiel â€“ wracaj!
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Panie Ministrze! Pan sobie przysypia na brukselskich korytarzach, a tu w kraju, w paÅ„stwowej
hodowli koni arabskich Åºle siÄ™ dzieje. Pan wyrzuciÅ‚ Jerzego BiaÅ‚oboka i Marka TrelÄ™ m.in.
za to &ndash; jak Pan twierdziÅ‚ &ndash; bo jakby zostali na swoich stanowiskach, to za 10 lat nie
byÅ‚oby juÅ¼ co hodowaÄ‡. Wszystko by wyprzedali. Konkurencja dostaÅ‚aby wszystkie najlepsze
klacze albo sprzedane, albo wydzierÅ¼awione z moÅ¼liwoÅ›ciÄ… pobierania od nich zarodków,
wiÄ™c za 10 lat zagraniczna hodowla by nas wyprzedziÅ‚a, a polska przestaÅ‚aby siÄ™ liczyÄ‡. Nie
mógÅ‚ Pan do tego dopuÅ›ciÄ‡.

Co prawda nie miaÅ‚ Pan racji. Panowie BiaÅ‚obok i Trela, owszem wystawiali na aukcjÄ™ wielkie
gwiazdy, ale po jednej na jednÄ… aukcjÄ™. Poza tym dbali o to, aby w stadzie pozostaÅ‚y ich
nastÄ™pczynie. Owszem dzierÅ¼awili mÅ‚ode obiecujÄ…ce klacze (czy ogiery), ale pojedyncze
osobniki raz na kilka lat, a nie caÅ‚e stada gwiazd. Konie wypromowane na Å›wiatowych pokazach
kosztem dzierÅ¼awiÄ…cego podmiotu wracaÅ‚y potem do macierzystych stadnin, aby rodziÄ‡ (lub
pÅ‚odziÄ‡) ÅºrebiÄ™ta, a kasa stadniny wzbogacaÅ‚a siÄ™ o wielkie kwoty. Obie stadniny zawsze
pod kierunkiem wyrzuconych fachowców byÅ‚y na plusie. A co byÅ‚o w tym roku? Po trzech latach
degrengolady aukcyjnej i po tym, jak obie stadniny zaczÄ™Å‚y przynosiÄ‡ straty, na tegorocznÄ…
paÅ„stwowe stadniny musiaÅ‚y wystawiÄ‡ gwiazdozbiór wybrany przez wÅ‚oskiego handlarza i
poÅ›rednika Simone Leo. Wszyscy znajÄ…cy siÄ™ na tej delikatnej materii, jakÄ… jest hodowla
koni arabskich, martwili siÄ™, Å¼e sprzedaÅ¼ wszystkich tych gwiazd bÄ™dzie duÅ¼Ä… wyrwÄ…
w polskiej hodowli. Na szczÄ™Å›cie &ndash; dla hodowli &ndash; Adelita nie zostaÅ‚a sprzedana.
Obie aukcje przyniosÅ‚y ok. 7 mln zÅ‚, organizatorzy mogli wiÄ™c odtrÄ…biÄ‡ finansowy sukces.
Wyrwa w hodowli spora, ale trudno. Sukcesy finansowy i propagandowy dawaÅ‚y nadziejÄ™, Å¼e
teraz nastÄ…pi uspokojenie i wszystko zacznie wracaÄ‡ w stare, dobre tory. MyÅ›leliÅ›my, Å¼e
kolejnÄ… sytuacjÄ™, Å¼e trzeba siÄ™ bÄ™dzie martwiÄ‡ o wybór klaczy na aukcjÄ™,
przeÅ¼yjmy dopiero w lecie 2020 roku. A tu grom z jasnego nieba! Zimowa aukcja na SÅ‚uÅ¼ewcu. 
Po co? Po to, aby obejÅ›Ä‡ obietnicÄ™. GÅ‚ównodowodzÄ…cy tegorocznÄ… aukcjÄ… Tomasz 
Chalimoniuk &ndash; dziaÅ‚ajÄ…cy w imieniu ministra Jana Krzysztofa Ardanowskiego &ndash;
daÅ‚ sÅ‚owo, Å¼e klacze, które nie znajdÄ… nabywców podczas Pride of Poland, potem przez rok
nie bÄ™dÄ… sprzedawane w stadninie. WydawaÅ‚o siÄ™, Å¼e o AdelitÄ™ moÅ¼emy byÄ‡
spokojni. BÄ™dzie miaÅ‚a czas  urodziÄ‡ nastÄ™pczyniÄ™ (do tej pory daÅ‚a jednego ogierka). No
ale Simone Leo przyszedÅ‚ z ofertÄ… 200 tys. euro za AdelitÄ™. No to zaczÄ™Å‚o siÄ™ myÅ›lenie,
jak nie zÅ‚amaÄ‡ obietnicy, ale klacz sprzedaÄ‡. Zimowa aukcja jest tym sposobem. Adelita nie
bÄ™dzie sprzedana ze stadniny, z wolnej rÄ™ki, a na aukcji. A Å¼e nie bÄ™dzie to Pride of Poland
2020, czy 2021, to co z tego. Grunt, Å¼e na aukcji. Gdyby chodziÅ‚o tylko sposób na sprzedaÅ¼ 
Adelity, moÅ¼na by to jeszcze przeboleÄ‡ i zrozumieÄ‡. PrzeboleÄ‡, bo juÅ¼ jÄ…
&bdquo;opÅ‚akaliÅ›my&rdquo; jak znalazÅ‚a siÄ™ na liÅ›cie tegorocznej Pride of Poland.
ZrozumieÄ‡, bo janowska stadnina nie zasypaÅ‚a caÅ‚ej, olbrzymiej, bo ponad 3-milionowej straty i
nadal jest w trudnej sytuacji. O pomyÅ›le na sprzedaÅ¼ Adelity wiedziaÅ‚em od Tomasza
Chalimoniuka juÅ¼ od jakiegoÅ› czasu, ale dopiero wczoraj zobaczyÅ‚em caÅ‚Ä… listÄ™. Jest ona
poraÅ¼ajÄ…ca dla janowskiego stada!Adelita (nie ma nastÄ™pczyni w stadzie), Bambina (j.w.), 
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Amarena (j.w.) &ndash; na sprzedaÅ¼, 15-letnia Pinga, 18-letnia Palmeta oraz mÅ‚odziutka 
Atakama &ndash; do dzierÅ¼awy. A propos Pingi! Stadnina w Janowie ciÄ…gle nie dostaÅ‚a ok. 75
tys. euro za szemranÄ… dzierÅ¼awÄ™ tej klaczy sprzed kilku lat, którÄ… to operacjÄ™
nadzorowaÅ‚ Mateuszek-kÅ‚amczuszek. Panie Prezesie CzochaÅ„ski &ndash; co Pan zrobiÅ‚,
aby te pieniÄ…dze odzyskaÄ‡? JeÅ›li siÄ™ to przez tyle lat nie udaÅ‚o, to czy zÅ‚oÅ¼yÅ‚ Pan
doniesienie do prokuratury o moÅ¼liwoÅ›ci popeÅ‚nienia przestÄ™pstwa dziaÅ‚ania na szkodÄ™
spóÅ‚ki? Nie wstyd Panu szukaÄ‡ pieniÄ™dzy kosztem ikony? Po Å›mierci Pianissimy, to Pinga jest
symbolem jakoÅ›ci janowskiego stada klaczy, jego ambasadorkÄ…, ikonÄ….  Powinna mieÄ‡
spokój, rodziÄ‡ kolejne ÅºrebiÄ™ta. Powinna mieÄ‡ doÅ¼ywocie w macierzystej stadninie. Panie
Ministrze Ardanowski! Przed tegorocznÄ… aukcjÄ… Pride of Poland zaprzeczaÅ‚ Pan, Å¼e mamy
do czynienia z &bdquo;wyprzedaÅ¼Ä… rodowych sreber&rdquo;. A czy teraz, po opublikowaniu listy
na zimowÄ… aukcjÄ™, przejdÄ… Panu przez gardÅ‚o te same sÅ‚owa? OczywiÅ›cie moÅ¼e byÄ‡
tak, Å¼e na zimowej aukcji z tego gwiazdozbioru zostanie sprzedana bÄ…dÅº wydzierÅ¼awiona
tylko jedna klacz. Wówczas rozdzieranie szat moÅ¼e siÄ™ wydaÄ‡ przesadÄ…. Ale równie dobrze
moÅ¼e byÄ‡ tak, Å¼e wszystkie 5 janowskich klaczy wyjedzie z Janowa Podlaskiego. To bÄ™dzie
grabieÅ¼. Panie prezesie CzochaÅ„ski, panie prezesie Chalimoniuk, panie ministrze Ardanowski
&ndash; po 7 grudnia moÅ¼ecie przejÅ›Ä‡ do historii. Jako grabarze janowskiej stadniny. Czy tego
chcecie? Panie Ministrze Jurgiel! Niech Pan wraca, bo teraz mamy naprawdÄ™ do czynienia z tym,
czym Pan argumentowaÅ‚ wyrzucenie BiaÅ‚oboka i Treli. JeÅ›li ich trzeba byÅ‚o wyrzuciÄ‡, to co
trzeba zrobiÄ‡ z CzochaÅ„skim, Chalimoniukiem, Ardanowskim?Marek Szewczyk 
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